
Antsla Vallavolikogu
EELARVE- JA MAJANDUSKOMISJONI KOOSOLEKU PROTOKOLL

Antsla 18. veebruar 2019 nr 3

Algus kell 15.00, lõpp kell 19.30.

Koosoleku juhataja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees 
Protokollija: Helle Savi, volikogu sekretär-registripidaja

Osa võtsid komisjoni liikmed: Merike Prätz, Veiko Haugas, Margus Klaar,  Rando Treimuth, Kaire
Uiboleht, Helen Vettik ja Aivo Värton. 
Koosolekul ei osalenud komisjoni liikmed Lehar Neve, Karl Joosep Põldsepp, Tiit Tõnts ja Raivo 
Vallner.

Koosolekule kutsutud: vallavanem Avo Kirsbaum, abivallavanem Kurmet Müürsepp, 
majandusnõunik Rain Ruusa, pearaamatupidaja Eve Sikk ning maa- ja planeeringute spetsialist 
Ester Hommik. 

Osalesid volikogu liikmed Lea Jõevere ja Evelyn Tõniste.

Merike Prätz: Tiit Tõnts ja Raivo Vallner on teatanud, et nad täna koosolekul ei osale.
Veiko Haugas hilineb. 

Merike Prätz: Ettepanek on päevakorda juurde võtta:
- Projektitoetuse eraldamine Urvaste kogudusele
- Informatsioon MTÜ Eesti Andmesidevõrguga kohtumisest

PÄEVAKORD:

1. Antsla valla 2019. aasta eelarve muudatusettepanekud
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja

2. Maratinurga maaüksuse munitsipaalomandisse taotlemine
Ettekandja: Ester Hommik, maa- ja planeeringute spetsialist

3. Vallavara võõrandamine otsustuskorras (Valneri tee maaüksus)
Ettekandja: Rain Ruusa, majandusnõunik

4. Vallavara võõrandamine otsustuskorras (A. Laanemaa korteriomand)
Ettekandja: Rain Ruusa, majandusnõunik

5. Teenustasude kehtestamine
Ettekandja: Kersti Käis, vallasekretär



6. Antsla Vallavolikogu 28.11.2017. a määruse nr 1 „Antsla Vallavalitsuse palgajuhend” muutmine
Ettekandja: Tiina Vares, kantselei peaspetsialist

7. Kaasava eelarve arutelu
Ettekandja: Kalev Joab, arenguspetsialist

8. Projektitoetuse eraldamine
Ettekandja: Kalev Joab, arenguspetsialist

9. Kagu-Eesti programmi meetme „Spetsialistide eluruumide korraldamine” tutvustamine
Ettekandja: Kurmet Müürsppp, abivallavanem

10. Eesti Andmesidevõrguga kohtumisest
Ettekandja: Merike Prätz, volikogu esimees

1. Antsla valla 2019. aasta eelarve muudatusettepanekud

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk ja tutvustas:
- Antsla Vallavalitsuse poolt tehtud muudatusettepanekuid Antsla valla 2019. aasta eelarve projekti
kohta:
Kulud
Suurendatud  TA 07210 Perearstikeskus kululiik 155 50 000 eurot
Suurendatud TA 04510.01 Vallateed kululiik 155 40 000 eurot
Vähendatud TA 06400 Tänavavalgustus kululiik 155 40 000 eurot
Vähendatud TA 09510.02 Huviharidus ja tegevus kululiik 55 15 072 eurot

Tulud
Vähendatud  tululiik 35201 Toetusfond 15 072 eurot
Suurendatud tululiik 3220.13 Kuldre lasteaia õppemaks       125 eurot
Suurendatud tululiik 3220.14 Kuldre lasteaia toiduraha     7 650 eurot

Komisjoni liikmed toetasid ettepanekut.

- Margus Klaar poolt tehtud muudatusettepanekuid:
Teg. ala Kululiik Kulu nimetus Summa Märkused
9600 55 õpilasveo eriliinid- koolitransport 15 000 vähendada eelmise aasta tasemele, sest õpilaste arv 

on vähenenud
91101 155 Lusti Lasteaed 15 000 suurendada B- korpuse soojustamiseks
6300 1511 AS Võru Vesi 50 000 vähendada Kraavi-Antsla survetorustiku ehitus
91101 155 Lusti Lasteaed 50 000 suurendada B- korpuse soojustamiseks
92123 55 teistele eelarvetele - koolid 5 000 vähendada eelmise aasta tasemele, sest õpilaste arv

on vähenenud
91101 155 Lusti Lasteaed 5 000 suurendada B- korpuse soojustamiseks
6100 55 elamumajanduse arendamine 10 000 vähendada eelmise aasta kulude tasemele
91101 155 Lusti Lasteaed 10 000 suurendada B- korpuse soojustamiseks
2585 laen 20 000 laenu võtmine
91101 155 Lusti Lasteaed 20 000 suurendada B- korpuse soojustamiseks

Toimus arutelu.

Komisjoni liikmed ei toetanud ettepanekut, kuna kõiki ettepanekuid (vähendamisi) ei peetud 
võimalikuks.



- Raivo Vallneri poolt tehtud muudatusettepanekut:
Teen ettepaneku vähendada tegevusala 06 300 kululiik 1511 „Põhivara soetamine ja 
renoveerimine“, Aktsiate soetus Võru Vesi summas 70 000 eurot ja suurendades 70 000 euro võrra 
tegevusala 091101 kululiik 155 „Põhivara soetamine ja renoveerimine“, Lusti lasteaed –B korpuse 
katuse renoveerimine ja B-korpuse renoveerimis -ja elektriprojekti koostamine ning ekspertiis, 
Antsla valla 2019. a eelarve eelnõus.
Ettepanekut arutati.
Merike Prätz: Meil ei ole Lusti lasteaia B-korpuse hoone osas selget nägemust, mis ruumid selles 
hooneosas olla võiksid, seega ei ole terve hoone renoveerimisel mõtet. 

Rain Ruusa: Projekt on mõistlik teha tervele tiivale, mitte eraldi katus, fassaad ja osaliselt ruumid 
ning elekter. See, kas me teeme pärast valmis ühe ruumi või kolm ruumi, sõltub rahalisest 
võimekusest. 

Aivo Värton: Teen ettepaneku, kutsuda järgmisele eelarve- ja majanduskomisjoni  koosolekule 
lasteaedade juhatajad rääkima töökorraldusest lasteaedades.

Komisjoni esimees pani ettepaneku hääletusele.
Ettepaneku vastu hääletas 3 komisjoni liiget ja erapooletuks jäi 3 komisjoni liiget.

Komisjoni liikmed ei toetanud ettepanekut.

- Lehar Neve poolt tehtud ettepanekut:
Teen ettepaneku muuta 2019 eelarve eelnõu alljärgnevalt:
Suurendada:
Tegevusala 06100, kululiik 155, Elamumajanduse arendamine 300 000 eurot;
Suurendada:
Tegevusala 2585, laenude võtmine      300 000 eurot.
Toimus arutelu.

Komisjoni liikmed ei toetanud ettepanekut.

2. Maratinurga maaüksuse munitsipaalomandisse taotlemine

Ettekandega esines maa- ja planeeringute spetsialist Ester Hommik. 
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku, esitada taotlus riigivara valitsejale, s.o 
Keskkonnaministeeriumile, Antsla vallas Taberlaane külas, Maratinurga (AT0803131384) maa-ala,
sihtotstarbega tootmismaa, pindalaga 11,10 ha, andmiseks Antsla valla omandisse 
ettevõtluskeskkonna arendamiseks.
Antsla valla üldplaneeringuga on kavandatud Antsla linna ja Kobela aleviku vahelisel alal 
Taberlaane külas olemasoleva tootmisala laiendamine. Teede võrk on heas seisus. Kobela 
tööstusala arendamisel oli näha vajadus uute tootmisalade järele kohalike ettevõtjate hulgas. Kui 
maa on munitsipaalomandis, siis on kohalikul omavalitsusel paremad võimalused tootmismaa 
vajaduste hindamiseks ja läbi hoonestusõiguse seadmise tootmishoonete püstitamise 
võimaldamiseks.

Toimus arutelu

Komisjoni liikmed toetasid otsuse eelnõud ja tegid ettepaneku, esitada otsuse eelnõu volikogule 
kinnitamiseks. 



3. Vallavara võõrandamine otsustuskorras (Valneri tee maaüksus)

Ettekandega esines majandusnõunik Rain Ruusa. 
Antsla vallale kuulub Rimmi külas asuv kinnistusraamatu registriosa nr 9401750 Valneri tee, 
katastritunnus 14301:001:0365, sihtotstarbega transpordimaa 100%, pindalaga 784 m². Vallale 
kuuluv teeosa pikkus on ca 130 m. Nimetatud tee teenindab ühte majapidamist, samuti tagab 
nimetatud tee lisajuurdepääsu kahele maaüksusele. Ühe majapidamise omanik on esitanud 26. 
novembril 2018. aastal avalduse ülalnimetatud katastriüksuse ostmiseks. Antsla Vallavalitsus on 
seisukohal, et müüa Valneri tee katastriüksus ............. hinnaga 235,20 eurot. Hinnaarvutuse käik 
on järgmine 784x0,30 euroga. Antsla vald ei vaja nimetatud teed avaliku võimu teostamiseks ja 
teeb ettepaneku tee müüa otsustuskorras ..................., kui majapidamise omanikule mida Valneri 
tee teenindab.

Toimus arutelu. 

Komisjoni esimees pani hääletusele ettepaneku, võõrandada otsustuskorras Valneri tee maaüksus.
Poolt hääletas 3 komisjoni liiget, vastu hääletas 2 komisjoni liiget ja erapooletuks jäi 2 komisjoni 
liiget. 
Komisjoni liikmed tegid ettepaneku, esitada otsuse eelnõu volikogule arutamiseks ja 
otsustamiseks.

4. Vallavara võõrandamine otsustuskorras (A. Laanemaa korteriomand)

Ettekandega esines majandusnõunik Rain Ruusa. 
Antsla vallale kuulub korteriomand aadressil Antsla vald Kobela alevik Kesk tn 15-19, registriosa 
nr 2586341. Vald omandas korteri 2019. aasta alguses pärimise teel. Korteriomand seisab 
käesoleval ajal kasutuseta. 
2. jaanuaril 2019. a on hoone ülejäänud korterite omanik esitanud Antsla vallale, kui korteriomandi
omanikule, avalduse nimetatud korteriomand võõrandada. Antsla Vallavalitsus on seisukohal, et 
Antsla vallal ei ole nimetatud korteriomandit vaja oma kohustuste täitmiseks ja on nõus 
korteriomandi võõrandamisega pikaajalisele üürnikule.
Korteri hind on veel määramata.

Toimus arutelu.

Osade komisjoni liikmete ettepanek oli, müüa korter enampakkumise korras, alghinnaga 2 200 
eurot.
Toimus arutelu, kas seaduse järgi võib otsustuskorras müüa.

Komisjoni liikmed lükkasid otsuse eelnõu tagasi. Vallavalitsusel selgitada välja, millised korteri 
müügi võimalused vallal seadusest tulenevalt on.

5. Teenustasude kehtestamine

Merike Prätz: Teenustasude kehtestamine on vallavalitsuse pädevuses, aga kuna volikogu liikmed 
on väga palju teenustasudest rääkinud, siis enne kui vallavalitsus teenustasud kehtestab, palusin 
need esitada eelarve- ja majanduskomisjoni informatsiooniks. 
Eelnõu on koostatud vallasekretär Kersti Käis poolt.

Toimus arutelu. 



Tehti ettepanek:
- punkt 1.5 laste huviharidus, tunnitasuga 2 eurot, eelnõust välja jätta;
- punkt 3.1. saali ja fuajee rent 10 eurot tund päevasel ajal (Tsooru ja Uue-Antsla rahvamajades);
- punkt 3.3. saal fuajeega 100 eurot ööpäev (Tsooru ja Uue-Antsla rahvamajades);
- punkt 6.8. söökla ja köök 16 eurot tund - eelnõust välja;
- punkt 8.5 söökla kasutamine 6 eurot tund - eelnõust välja.

Lisada:
- punkt 6.8. staadioni rent 1600 eurot.
- 10. Kohaliku tähtsusega traditsioonilised kultuuri- ja spordiüritused vabastatakse teenustasude 
maksmisest. Vabastust on võimalik taotleda ka spordivõistkondadel, nii treeninguteks kui 
võistlusteks. Vabastust on võimalik taotleda Antsla Vallavalitsuselt.

Informatsioon võeti teadmiseks. 

6. Antsla Vallavolikogu 28.11.2017. a määruse nr 1 „Antsla Vallavalitsuse palgajuhend” 
muutmine

Ettekandega esines kantselei peaspetsialist Tiina Vares ja tutvustas määruse eelnõud.
Suuremaid muudatus on juurde lisatud § 171,  - sotsiaalsed garantiid ja toetused.

Toimus arutelu. 

Komisjoni liikmed kiitsid määruse eelnõu heaks ja tegid ettepaneku, esitada see volikogule 
kinnitamiseks.

7. Kaasava eelarve arutelu

Ettekandega esines arenguspetsialist Kalev Joab.
Volikogul tuleb kinnitada kaasava eelarve summa 2019. aastal, siis saavad inimesed hakata esitama
ettepanekuid, millised tegevused tuleks rahastada kaasavast eelarvest.
Arenguspetsialist rääkis kaasava eelarve põhimõtetest ja tutvustas, milleks on eelneval kolmel 
aastal kaasava eelarve vahendid eraldatud. 

Komisjoni liikmete ettepanek oli, kaasav eelarve 2019. aastal võiks olla 15 000 eurot.
Ettepanek arutada volikogu istungil läbi ja võtta vastu protokolliline otsus.

8. Projektitoetuse eraldamine

Ettekandega esines arenguspetsialist Kalev Joab.
EELK Urvaste Püha Urbanuse Kogudus esitas 26. septembril 2018. aastal  projektitoetuse taotluse
Muinsuskaitseametile, projekti „Urvaste kiriku katuse, katusekonstruktsioonide ja lae remont III
etapp (lõunalööv)” rahastamiseks 67 000 euro ulatuses. Omafinantseeringu summaks on 6 390
eurot. 
4. veebruaril 2019. aastal sai Urvaste Kogudus Muinsuskaitseametilt vastuse, et neile eraldatakse
küsitud summa 67 000 eurot, kuna taotlus sai maksimumpunktid.
Urvaste  Kogudus  on  võtnud  hinnapakkumised  Vennad  Ehitus  OÜ-lt  ja  Rändmeister  OÜ-lt.
Mõlemad pakkumised on peaaegu samas hinnaklassis, vahe on ainult 20 eurot. 
Selle projekti käigus värvitakse ära ka kiriku fassaad kiriku omavahenditest.  



Komisjoni liikmete ettepanek oli, toetada projekti omaosalust. Esitada otsuse eelnõu volikogule
kinnitamiseks. 

9. Kagu-Eesti programmi meetme „Spetsialistide eluruumide korraldamine” tutvustamine

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp.
Regionaalarengu osakond Rahandusministeeriumist pöördus Antsla Vallavalitsuse poole, et uurida,
kas oleme näidanud valmisolekut Kagu-Eesti programmis „Spetsialistide eluaseme korrastamine”  
osalemiseks. Kagu-Eesti programmi maht kolmeks eelarveaastaks on 3,2 miljonit. Programmis on 
kolm tegevussuunda: Kagu-Eesti ettevõtjate arengutoetus, Kagu-Eesti spetsialistide eluaseme 
korrastamise toetus koostöös omavalitsusega ning maine kujundus. 
Kagu-Eesti spetsialistide eluaseme korrastamise sihtgrupis on spetsialistid, kes asuvad siia 
piirkonda tööle või juba töötavad siin ja soovivad eluaseme korrastamist või eluaseme ostmist. 
Kagu-Eesti programmi meede on sarnane Hajaasustusprogrammi meetmele, kus ühe osa maksab 
riik, ühe osa omavalitsus ja ühe osa inimene/spetsialist. 
Riigi toetus kohalikule omavalitsusele on kuni 3000 eurot majapidamise kohta, omavalitsus paneb 
3000 eurot ja spetsialist (kutse- ja kõrgharidusega) 3000 eurot. 
Ettepanek on osaleda projektis ja toetada aastas 3-5 spetsialisti.

Merike Prätz: Kui me osaleme meetmes, on tarvis lisavahendid eelarves ette näha.

Komisjoni liikmed leidsid, et meetmega tuleb liituda. 

10. Eesti Andmesidevõrguga kohtumisest

Merike Prätz: Kell 15.00 toimus kohtumine Andmesidevõrgu esindajaga. See kus hakkab olema 
baasvõrk maapiirkonnas, me veel ei tea. Kiire interneti saavad kõik kes asuvad baasvõrgust 1 km 
kaugusel. 

Toimus arutelu.

Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks. 

//allkirjastatud digitaalselt// //allkirjastatud digitaalselt//
Merike Prätz Helle Savi
komisjoni esimees protokollija


